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NEWSCOPE   
龍騰文化全球資訊網：http://www.lungteng.com.tw（本刊物同步刊載於龍騰文化全球資訊網，歡迎教師、同學下載）
National News
Taichung Pub Blaze Leaves Nine Dead
ine people were killed and 　(1)　 12 injured in a fire at a local pub in the central Taiwanese city of Taichung early on Sunday, March 6th.  It has been called one of the worst disasters in the city’s history and it was the biggest loss of life in a fire in the country since more than 60 people were killed in a restaurant blaze in the same city over 15 years ago.  　(2)　 the owner of the pub 　(2)　 the person police believe to be responsible for the blaze are facing possible criminal charges.  

　　According to witnesses who escaped the blaze, the fire was started by a male dancer who was using flaming torches as part of his performance.  He inadvertently 　(3)　 fire to the ceiling of the establishment, and the speed with which the flames spread 　(4)　 a number of people on the second floor
　(4)　 making it to safety.  In total, there were approximately 70 people in the pub at the time of the incident.  Investigators discovered that the material 　(5)　 to soundproof the establishment was highly flammable, 　(6)　 the initial fire to spread quickly throughout the pub.  It is estimated that the interior of the pub was engulfed in flames in less than three minutes, which left patrons little time to escape, 　(7)　_ the temperature reached as high as 400°C. 

　(8)　 the use of flammable materials on the walls and ceilings, the pub had reportedly passed over 20 fire and safety inspections in the past five years.  Local lawmakers demanded an investigation into the tragedy and 　(9)　 the inspections had been handled properly.  Taichung Mayor Jason Hu personally apologized 　(10)　 the public 　(10)　 the fire and claimed that he would resign from office if the probe uncovered any evidence that his administration was in any way responsible for the disaster.
( Multiple Choices
　　 1.
(A) other   
(B) another  
(C) the other   
(D) some other

　　 2. 
(A) Either; or  
(B) Both; and  
(C) Neither; nor  
(D) Not only; but also

　　 3. 
(A) set   
(B) put    
(C) blow  
(D) light

　　 4. 
(A) enabled; to 
(B) saved; from  
(C) protected; from  
(D) prevent; from

　　 5.
(A) using  
(B) which used  
(C) used   
(D) which was using 

　　 6. 
(A) caused 
(B) and causing  
(C) causing   
(D) that caused

　　 7.
(A) and that  
(B) and  
(C) and which  
(D) which

　　 8. 
(A) Though  
(B) While  
(C) Regarding  
(D) Despite

　　 9. 
(A) how  
(B) why   
(C) whether  
(D) when

　　 10. 
(A) to; about   
(B) to; for  
(C) for; for 
(D) for; about
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It is estimated that the interior of the pub was engulfed in flames in less than three minutes, which left patrons little time to escape, and that the temperature reached as high as 400°C. 

⇨ 動詞後若連接兩個由that所引導的名詞子句，第二個that不可省。

． The witness claimed that he saw a man break into Joan’s house and that he was sure that the man was the suspect in the police station. 

（這位目擊者宣稱他看見一個人闖入Joan的家，而且他確定那個人就是在警察局的那位嫌疑犯。）

． My mother said that I had to finish my homework on Sunday and that I also had to help clean the garage.

（我媽媽說我必須星期天完成我的作業，還有我星期天要幫忙清理車庫。）
 ( Translation
臺中酒吧大火九人喪生
月6日星期日凌晨，臺灣中部的城市臺中市當地的一間酒吧火警，奪走9條人命，另外有12個人受傷。這是自從15年前同一城市的一家餐廳大火造成60多人死亡以來，該城市最慘烈的災難之一，也是那之後國內火災喪生人數最多的一次。該酒吧的經營者以及警方認為該為此次火災負責的人都將面臨刑事指控。

根據從火場逃出的目擊者表示，這場火災是由一位男性舞者在表演當中使用燃燒的煙火棒所造成的。他不小心使酒吧的天花板起火燃燒，而火勢擴散的速度使得二樓的人沒有辦法安全逃離。在火災發生當時，酒吧裡一共約有70人左右。調查人員發現該酒吧所用的隔音材質是高度易燃的，這使得一開始的火勢很快地就蔓延整個酒吧。據推算，整個酒吧內部在不到三分鐘之內就全部陷入火海，讓顧客幾乎沒有時間可以逃生，而火勢的溫度也高達攝氏400度。

儘管這家酒吧的天花板和牆壁用了易燃的材質，但據報導，這家酒吧過去5年來通過了二十幾次的消防安全檢查。地方立委要求調查這項悲劇，看看過去的檢查是否妥善。臺中市長胡志強親自公開為此火災表示道歉，並表示，如果調查顯示出他的政府官員有必須為此災難負責之處，他願意為此辭職。
( Answer
(1) B　(2) B　(3) A　(4) D　(5) C　(6) C　(7) A　(8) D　(9) C　(10) B
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International News
The King’s Speech, the Big Winner at Oscars
he Hollywood film industry once again honored the best performances and achievements of the year at the 83rd Academy Awards ceremony on February 27th, 2011.  The event was hosted by two of Hollywood’s young stars, actor James Franco and actress Ann Hathaway who are perhaps best known to younger viewers for their roles in the films Spiderman and Princess Diaries respectively.  The King’s Speech led all films with 12 nominations and managed to walk away with four Oscars, including three of the “big six.”

While Oscars are awarded in twenty-four different categories, the most prestigious are those for best picture, best director, and the four acting categories.  Winning an Oscar in these or any other category can be a career-defining moment for the recipient and ensures that his or her name will be remembered throughout movie history.  The biggest award of the night, best picture, was taken home by the producers of The King’s Speech which beat out a large field of contenders.  In past years, only five films were nominated for the award, but in 2010, this number was increased to ten in order to reduce the possibility of good quality films being left out.  The King’s Speech also won awards for best director and best original screen play, but it was actor Colin Firth’s victory in the best actor category that was the big story of the night.  Firth’s portrayal of King George VI’s struggle to overcome a childhood speech problem won rave reviews from critics and also won him almost every acting award available leading up to the Oscars. 


Other notable winners on the night included Christian Bale of Batman fame in the best supporting acting category for his role in The Fighter, and Nathalie Portman for best actress in the film Black Swan.  Science-fiction epic Inception received eight nominations and won four awards in technical categories due to the film’s exceptional sound and visual effects.
( Multiple Choices
　　 1.
Colin Firth was favored to win the best actor award because ________. 


(A) The King’s Speech won awards for best picture and best director


(B) many film critics thought he did very well in The King’s Speech

(C) he also helped to write the screen play for The King’s Speech

(D) he had already won many acting awards for his role in The King’s Speech
　　 2. 
According to the passage, which of the following is true?


(A) James Franco won the Oscar for best supporting actor.


(B) The King’s Speech tied another film for most awards won.


(C) Batman and Spiderman were both nominated for awards.


(D) This was the first time 10 films were nominated for best picture.

　　 3. 
What can be inferred from the passage?


(A) Films that are based on true events do well at the Academy Awards.


(B) The film Inception is known more for its special effects than its acting.


(C) Winning an Oscar is not very significant to the career of an actor.


(D) Christian Bale’s performance in the Batman movies helped him win his Oscar.
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The King’s Speech led all films with 12 nominations and managed to walk away with four Oscars, including three of the “big six.”
⇨ manage to +VR; try to +VR; try V-ing 的比較：

(1) manage to + VR
　設法達成了某事

(2) try to + VR  
　努力嘗試去做某事

(3) try + V-ing
　試著做做看某事

(1)最後有完成想做的事；(2)和(3)成功與否則還是未知數；而(3)還有達成某事的機會，把握不大的意思，只是試試看，可能會重新再試一次，或改變作法再試試看。

． It was very late when we left the party, but we managed to get a taxi home.

（我們離開派對時很晚了，不過我們還是設法叫到計程車回家。）

． Mark tried to do everything to please Mandy, the girl he was in love with.

（Mark盡力地去做每一件事來取悅他所愛的女生，Mandy。）

． Maybe you should try working out from now on.  It will do you good.

（也許你該試著從現在開始健身。會對你有好處的。）
( Translation

《王者之聲》奧斯卡最大贏家
萊塢影業界在2011年2月27日的第83屆奧斯卡金像獎頒獎典禮中，再度對於最傑出的演出以及成就給予表揚。該頒獎典禮是由兩位好萊塢的年輕明星，演員詹姆斯‧法蘭科以及女影星安海‧瑟薇所主持，兩位明星分別以在《蜘蛛人》以及《麻雀變公主》中的角色受到年輕觀眾的青睞。《王者之聲》以十二項提名領先群雄，並且最後抱走四座小金人，包括六大獎項中的三項。

雖然奧斯卡頒獎有二十四項獎項，但最受尊崇的是最佳影片、最佳導演、以及四項演員的獎項。得到這幾個獎項或其他任何獎項中的一個，都是得獎者的職業受肯定的一刻，也可以讓他或她的名字在電影史上永垂不朽。該晚最大的獎項，最佳影片，是由《王者之聲》的製作人打敗一群對手後抱回。在過去幾年，只有五部電影被提名該獎項，但在2010年，這個數字被增加到10部，以降低好品質的電影被遺漏的可能性。《王者之聲》也贏得了最佳導演及最佳原著劇本，但是柯林‧弗斯贏得最佳男主角的勝利成為該晚最重要的盛事。弗斯對於英國國王喬治六世努力要克服小時候說話問題的詮釋，贏得了影評們熱烈的讚揚，並為他贏得金像獎頒獎典禮之前幾乎所有的演出獎項。

當晚值得注意的贏家包括了演《蝙蝠俠》出名的克里斯汀‧貝爾以《燃燒鬥魂》贏得最佳男配角，而娜塔莉‧波特曼以《黑天鵝》贏得最佳女主角。科幻小說鉅作《全面啟動》得到八項提名，而以其非凡的音效及視覺效果贏得技術類四大獎項。
( Answer
(1) B　(2) D　(3) B
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Before You Read





(火災發生（take place）時，一般都是因為火場煙霧瀰漫，看不見逃生出口（exit），因而無法適時逃離，而吸入（inhale）過多的濃煙（smoke）而嗆死（choke to death）。因此，除了公共地區（public area）需備有如消防栓（fire hydrant）等消防設備，家中也應備有滅火器（fire extinguisher）。一旦聽到火警警鈴（fire alarm）響起，就應從緊急出口或逃生門迅速離開築物。每當有消防演習時（fire drill），也應確實配合。多一分準備，就多一分安全。
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Before You Read





(電影提供了不同的影片類型（genre）讓觀眾有所選擇。想要放鬆（relax）的人可以選擇喜劇片（comedy）或有趣且幽默的動畫片（animation）。喜愛刺激（excitement）的人可以選擇動作片（action movie），或甚至是驚悚片（thriller）及恐怖片（horror movie）。情侶出去約會（go out on a date）的話，則可以觀賞浪漫的文藝愛情片（romance）。喜歡較有深度或較嚴肅的劇情的人，則可以看劇情片（drama）。喜歡追求未來或未知世界的想像領域的人，科幻片（science-fiction）會是一個不錯的選擇。不過看電影之前，也可以參考影評人（critic）對於不同電影所寫的影評（review），再決定該片是否值得一看（worth seeing）。
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